
Český svaz včelařů, o. s.,  ZO 10 305  Kladno 
www.vcelarikladno.cz, info@vcelarikladno.cz 

 
 

Zápis členské schůze  – 6. 11.2024 – rest. Kuklík 
 
1. Uvítání:  Slovo úvodem přednesl př. Zdych – omlouvá se zapisovatel, zápis provede 
přítelkyně Belušová. 
 
2. Pocta Zdeňku Jirákovi: Náš dlouholetý člen, přítel Zděněk Jirák zemřel 19.10. 2024.  
Předseda pronesl vzpomínkovou řeč, přítelkyně Vlaďka Jiroušková připravila za nás milou a 
citlivou kondolenci rodině a všichni jsme uctili památku přítele Zdeňka minutou ticha.  
 
3. Placení příspěvků: Pro připomínky některých včelařů přítelkyně pokladní Vlaďka 
Jiroušková, osvětlila historii i současnost výpočtu členských příspěvků. Již nyní je patrné, že 
některé členy jejich výše odrazuje od setrvávání ve členství, někdo ze svazu odchází pro 
nemoc a platba příspěvků tak ztrácí význam. Někteří již ale zaplatili obratem. Upozornila, že 
někomu se lišil počet včelstev v žádosti o dotaci s hlášením do centrální evidence. Každý si za 
toto nese odpovědnost sám. Žádosti podané přes portál včelaře nemůžeme kontrolovat, 
natož opravovat.    
 
4. Léčení včelstev: Přítel Červinka popsal současnou situaci při léčení, vyzvedávání 
ochranných pomůcek jednotlivými důvěrníky, zásoby léčiv a možnosti využití ošetřování 
kyselinou šťavelovou. V řešení je reklamace léčení některými důvěrníky, kteří ještě ani 
nekontaktovali své chovatele. Situace s důvěrníky je nadále problematická, bude nutné 
přenést větší míru odpovědnosti za ošetřování na samotné včelaře i za cenu vyšší spotřeby 
léčiv. Na důvěrníky pak připadne jen léčení spojené s technickým vybavením. Změně 
podmínek však bude předcházet praktická vzdělávací akce.  
 
5.  Připravované akce:  Medové Vánoce, pro množství objektivních důvodů se v letošním 
roce konat nebude, připravíme ji v jiném formátu a bude se konat 1x za 2 roky. Je na místě 
vyhledávat i nové vhodné prostory. 
Akce ke Světovému dni včel (Bee Word Day) zopakujeme v květenu a pak případně 
každoročně  (areál na Čabárně). 
Kampaň mor (krabičky v prosinci, vzorky leden, únor) – prosíme o maximální zapojení 
včelařů, profitujeme z akce každý, kdo chceme chovat zdravé včelstva i v dalších letech. Je to 
pro každého zdarma, podpořené Středočeským krajem.  
Přednášky (leden, únor -přínos pro organizaci v loňském roce 2350,- / 1 akci. 
Statutární město Kladno (Komise ŽP) v letošním roce podpořilo naší organizaci příspěvkem 
45 tis. Kč, zejména na vybavení pro ošetřování včelstev proti varroáze.  
 
6.  Současná situace ve včelstvech: Zatím jen ojedinělé úhyny, roztočů na podložkách je 
dost. Otázka kvality a dostupnosti zásob s ohledem na melecitózu Způsoby přikrmování 
v případě nutnosti. Možnost hromadného objednání krmných těst do konce roku 
(jednatelka). Stejně tak vosk ke zpracování na mezistěny.  
 
7.  Současná situace ve včelařství: Větší prostor pro představení kandidátů na předsedu a 
členů KK. Nezvyšovat členské příspěvky.  
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8. Diskuze: Přítel Hrdlička představil past na sršni asijskou, kterou instalují v depu kamionů 
na Dříni. Diskuze se vedla o podobných výrobcích vlastní výroby, nabídkách na internetu a 
míchání návnad pro lákání vos a sršní.   
 
 
 
 
Zapsala Dana Belušová 
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